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ORSZÁGGYÚLÉSI KÉPVISELŐ

Dr. Kövér László
az Országgyű lés Elnöke részére

Qr_ssgsy ílés Ilivata

2011 OKs 12.

Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

A Házszabály 91 .§-a alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani Dr. Matolcsy
György nemzetgazdasági miniszter úrho z

„Mit gondol a jövő évi megszorításokról: a nyomor kasszájáról 2.?”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

A Nemzeti Szociálpolitikai Alap létrehozásával a költségvetési indokolás szerint a későbbiekben

kiszűrhetővé válnak a jelenleg különböző alrendszerek által finanszírozott párhuzamos ellátások ,

továbbá összegszerűen kimutathatóvá válnak. Ezt azonban semmi nem támasztja alá . Sőt valójában

a legtöbb ellátás esetében semmi nem változik csak összetettek néhány ellátást egy csoportba . Ettől

azonban még nem lesz más a rendszer . Számos különféle jogcímeken adott térítés finanszírozását

szolgálja az alap, amelyben biztosítási típusú ellátások, univerzális jelleg ű családi támogatások ,

fogyatékossághoz kapcsolódó támogatások, vagy rászorultsághoz köthet ő ellátások, mint a

közgyógyellátás is szerepelnek. Ezek az ellátások különböző csatornákon keresztül jutnak el a

jogosultakhoz, mindegyiknél más a hozzáférés módja, helye, és a folyósítása is .

Mindezek miatt tehát a költségvetésben való „összepakolásuk” semmilyen érdemi változást ne m

jelent, sem az átláthatóságban, sem az egyszerűsítésben, sem a sokszor hangoztatott állítólago s

párhuzamosságban sem (egyébként azonos funkciót betöltő jövedelempótlást segít ő ellátásokra való

párhuzamos jogosultság lényegében nincs ma sem).

A szociális transzferek átláthatóságát biztosítandó az el őző kormány már megkezdte a szociáli s

számla rendszerének kidolgozását . A szociális számla éppen azt tenné lehetővé, hogy mind az

érintettek, mind az állam számára átlátható legyen, hogy egy személy vagy egy család milye n

támogatásokat kap . Most, amikor minden ellátás reálértéke tovább csökken, sokkal jobban láthatnák



2011 'Okt 12 8 :45

	

HP LASERJET FRX

	

+36 46 347 680

	

oldal 4

Önök is, hogy mennyi az annyi : mire is elegendő az, amit egy család gyes, segélyek, vagy család i

pótlék címen kap.

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Urat :

*Miként lesz kiszűrhető a párhuzamosság attól, hogy egy alaphoz tartoznak majd bizonyos

ellátások?

• Miként látható majd jobban, hogy ki mennyi ellátást kap attól, hogy egy alaphoz tartozna k

majd bizonyos ellátások?

• Miért nem fontolják meg az előző kormány által kidolgozott szociális számla bevezetését?

• A költségvetés rendszerében illetve pénzügy-technikailag milyen előnyökkel jár az, hogy

teljesen különböző elven és jogon járó ellátások egy gyűjtő név alatt szerepelnek a

költségvetésben ?

Tisztelettel várom válaszát !

Az egyes miniszterek, valamint a rniniszterelnökséget vezető államtitkár feladat- és hatáskörérő l
szóló 212/2010 . (VII . 1 .) Korm. rendelet 73 . § b) pontja alapján Ön felel az államháztartásért ezért
kérdésem megválaszolása is az Ön feladatkörébe tartozik .

Budapest, 2011 . október 7 .
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Dr, arga László

(MSZP)

országgyűlési képviselő


	page 1
	page 2

